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PROPOSAL/

PROPOSITION
:
Add a new term and definition to AAP-6:



Ajouter un nouveau terme et sa définition à l'AAP-6 :


combat identification / identification au combat



Identification measures employed to increase the operational effectiveness of weapon systems and reduce the incidence of casualties caused by friendly fire.  See also  identification.



identification au combat / combat identification


Mesures d'identification employées pour améliorer l'efficacité opérationnelle des systèmes d'arme et réduire le nombre de cas où les pertes sont dues au feu ami.  Voir aussi identification.

JUSTIFICATION
:
Proposed term provides necessary clarity and specificity to the aspect of fratricide in combat situations.



Le terme proposé donne des éclaircissements et des précisions sur les aspects des actions fratricides dans des situations de combat.

AAP-6(2002) ENTRY/
ENTREE AAP-6(2002)
:
Nil. / Néant.
TC COMMENTS / COMMENTAIRES DU CT (06-08-2002) :

FSN comments are requested by 04 October 2002. / Les commentaires des FSN sont requis pour le 04 octobre 2002.

SHAPE COMMENTS / COMMENTAIRES DU SHAPE (01-10-2002) :

The proposed definition does not explain what “combat identification” is as opposed to “identification” (already defined in AAP-6).  It rather endeavours to explain the purpose of “combat” identification.  This should be sent back to the AOWG asking them to clarify the difference between the two terms.

La définition proposée n’explique pas le sens de l’"identification au combat" par opposition à "identification" (déjà définie dans l’AAP-6).  Elle essaie plutôt d’expliciter le but de l’identification "au combat".  Il convient de renvoyer cette proposition au GT AO en lui demandant de préciser la différence entre les deux termes.

COMMENTAIRES DU CANADA / CA COMMENTS (04-10-2002) :

Le CA accepte la proposition avec les modifications suivantes :

CA agrees to the proposal with the following modifications:

identification au combat / combat identification

Emploi des mesures d’identification employés pour améliorer l’efficacité opérationnelle des systèmes d’arme et réduire le taux de nombres de cas où les pertes sont dues au feu ami.  Voir aussi identification.

combat identification / identification combat

The use of I identification measures employed to increase the operational effectiveness of weapon systems and reduce the incidence of casualties caused by friendly fire.  See also identification.

COMMENTAIRES DE LA FRANCE / FR COMMENTS (24-10-200)

La France propose une nouvelle définition

identification au combat / combat identification 

Mise en œuvre des mesures d'identification destinées à améliorer l'efficacité opérationnelle des systèmes d'arme et à réduire le taux de pertes fratricides. Voir fratricide.

En complément de cette proposition de définition par souci de cohérence, la France propose une définition de "fratricide" :

fratricide / fratricide

Décès ou blessure non intentionnelle de personnel ami par des tirs amis.

fratricide / fratricide

The unintentional killing or wounding of friendly personnel by friendly firepower.

CONFERENCE FSN / FSN CONFERENCE (OCTOBRE / OCTOBER 2002)
Les FSN conviennent du terme et de la définition suivants et le renvoient au GT AO pour commentaires étant donné que la définition a été élargie.

The FSN agreed to the following term and definition and deferred it to the AO WG for comments since its definition was broadened.

identification au combat / combat identification 
Mise en œuvre des mesures d'identification destinées à réduire les pertes dues à des tirs fratricides et à améliorer l'efficacité opérationnelle des forces et des systèmes d'arme. Voir fratricide.

combat identification / identification combat

The use of identification measures to reduce losses caused by friendly fire and increase the operational effectiveness of forces and weapon systems.  See also identification.

AGRÉÉE FSN / FSN AGREED
RENVOYEE AU GT AO / DEFERRED TO  AO WG

COMMENTS OF THE 26TH MEETING OF THE AIR OPERATIONS WORKING GROUP (AO WG (14-17 April 2003) :

The AOWG reviewed and agreed with the following terms and definitions, which were noted by the Air Board at its 30 May 03 meeting:

Le GT AO revise et convient des termes et définitions suivants que le Bureau Air note lors de sa rencontre du 30 mai 03:

combat identification / identification au combat

Identification measures employed to increase the operational effectiveness of forces and reduce the incidence of casualties caused by friendly fire.  See also identification.
identification au combat / combat identification
Mesures d’identification pour améliorer l’efficacité opérationnelle des forces et réduire le taux de pertes dues au feu ami.  Voir aussi identification.
The AOWG also agreed that the terms and definitions had to be harmonized with the NADC.

Le GT AO convient aussi que les termes et définitions devaient être harmonisés avec le NADC.

UK COMMENTS (24-02-2004):

The UK notes all the comments made for this PL and refers to the original justification made by the AOWG.  The UK has had an agreed joint definition that has been in use for some time and offers it as an alternative for consideration:


Combat Identification: The process of combining situational awareness, target identification, specific tactics, training and procedures to increase operational effectiveness of weapon systems and reduce the incidence of casualties caused by friendly fire.

If this UK definition receives support, the UK could also provide its existing definitions for the related terms of: situational awareness, target identification and friendly fire.

US COMMENTS (26-02-2004):

US concurs with AOWG (14-17 April 2003).  Nota Bene: Please change “See also” (“Voir aussi”) to “Related Term” (“ Terme connexe”).

CA COMMENTS / COMMENTAIRES DU CANADA (27-02-2004) :

CA proposes the following definitions:

Le CA propose les définitions suivantes :

combat identification / identification au combat

The process of attaining an accurate characterization of detected objects in the battlespace so that timely tactical decisions and weapons engagements can be made with confidence.  Note: combat identification is the fusion of target identification technologies, situational awareness, rules of engagement, tactics, techniques, procedures and training.

identification au combat / combat identification
Processus aboutissant à une caractérisation précise des objets détectés dans l’espace de combat qui permet la prise de décisions tactiques et l’engagement d’armes en temps opportun et en toute confiance.  Note : l’identification au combat suppose l'utilisation des technologies d’identification des objectifs, la connaissance de la situation, les règles d’engagement, la tactique, les techniques, les procédures et l’entraînement.

ESN 2004 MEETING (MARCH 2004):

The ESN noted the AOWG’s emphasis in its justification on bringing clarity and specificity to the aspect of fratricide in combat situations.  The ESN therefore considered that this aspect should be placed nearer the beginning of the definition.  The ESN referred these terms and definitions for information to the AMPHIBOPS, LO and MAROPS WGs.

Les ESN notent le souci du GT AO dans sa justification de clarifier et de spécifier la notion de fratricide dans les situations de combat.  Les ESN considèrent donc que cette notion doit être placée plus près du début de la définition.  Les ESN transmettent ces termes et définitions pour information au GT AMPHIBOPS, LO et MAROPS.

The ESN, FSN and all other attending nations therefore agreed to the following terms and definitions:

Les ESN, FSN et l'ensemble des autres pays présents conviennent donc des termes et des définitions suivants :

combat identification / identification au combat

The use of identification measures to reduce losses caused by friendly fire and increase the operational effectiveness of forces and weapon systems.  Related term: identification.

identification au combat / combat identification 
Mise en œuvre des mesures d'identification destinées à réduire les pertes dues à des tirs fratricides et à améliorer l'efficacité opérationnelle des forces et des systèmes d'arme.  Terme connexe : identification.

ESN/FSN AGREED / AGRÉÉE ESN/FSN

DEFERRED TO ASB AND AMPHIBOPS, AO, LO AND MAROPS WGs / RENVOYÉE AU ASB ET AUX GT AMPHIBOPS, AO, LO ET MAROPS

1587-009

OTAN SANS CLASSIFICATION

(DIFFUSION INTERNET AUTORISEE)

Page 4-24/03/2004

